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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés

Dr. Kövér László úrna k
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyűlésről szóló 2012. évi

XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló 46/1994 .

(IX.30.) OGY határozat 91 . § (1) bekezdése alapján „Mire akarnak elkölteni lóhalálába n

500 milliárdot?” címmel írásbeli választ igényl ő kérdést kívánok benyújtani Orbán Viktor

miniszterelnök úrhoz .

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Korábban is szivárgó hírek után múlt héten vált nyilvánvalóvá : az EU lényegében az összes

kifizetést leállította a strukturális alapokból, ráadásul legalább 500 milliárd forintot még meg

sem pályáztattak. Pedig volt három évük arra, hogy ezt a területet is rendbe tegyék. Úgy tűnik

nem sikerült. Azon túl, hogy biztosították, hogy a működtetés és a nagyobb projektek

haszonélvezői az olyan kormány közeli vállalkozások legyenek, mint a Századvég vagy a

Közgép, úgy tűnik, az ország számára is hasznos programok rendbetételére már nem marad t

idő . Az EU-s programok kifizetései is átláthatatlanul folytak .

Az LMP is kérte, biztosítsák, hogy az EU-s közpénzekből ne részesedhessenek olyan offshore

vállalkozások, amelyek tulajdonosi struktúrája nem ismert, illetve adóparadicsomokban

adóznak, kitalicskázva ezzel azt a pénzt az országból, amivel az általuk is igénybe vet t

közszolgáltatásokat fenntartjuk .



Az LMP ezért javasolta, hogy parlamenti vizsgálóbizottság nézze át a 2007 óta EU- s

forrásokból történt kifizetéseket . A kormányoldal ezt a javaslatot idén márciusban elutasította ,

tanúbizonyságát adva ezzel, hogy az offshore lovagok elleni küzdelme átverés, üres

szövegelés . Lázár János Miniszterelnökséget vezető államtitkár bejelentése szerint augusztu s

végéig mintegy 500 milliárd forintnyi pályázatot fognak kiírni és el is bírálni augusztu s

hátralévő részében.

Mindezek alapján kérdezem Miniszterelnök urat :

• milyen területre és milyen pályázatokra költik most ezt az 500 milliárdot?- eze k

betervezett kiírások, vagy történt átcsoportosítás az Operatív programokon belül?

• Milyen eljárásrendben bírálják el a pályázatokat? Hogyan biztosítják ilyen rövid idő

alatt, hogy a bírálat szakszerű és tisztességes legyen?

• Hogyan biztosítják, hogy offshore - átláthatatlan hátter ű és/vagy adóparadicsomban

székelő - vállalkozások ne részesülhessenek EU-s közpénzből?

• Hajlandó lesz-e támogatni a kormány az LMP által már egyszer indítványozott

parlamenti vizsgálóbizottságot, amely a 2007 és 2013közötti id őszakban vizsgálná az

EU-s pénzek elköltését abból a szempontból, hogy milyen offshore vállalkozások

kaptak támogatást?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2013 . augusztus 26.
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